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Nederland staat op de twaalfde plaats 

als het aankomt op het verbruik van de 

natuurlijke hulpbronnen van de aarde. Als 

iedereen op de wereld zou leven als een 

Nederlander zouden er drie aardbollen no-

dig zijn om aan ieders behoefte te voldoen. 

De afgelopen 40 jaar heeft de mens meer 

dan de helft van de natuurlijke grondstoffen 

opgemaakt. Afgelopen 40 jaar is het aantal 

gewervelde dieren wereldwijd met 52% 

afgenomen. Bij diersoorten die in zoet water 

leven is dat zelfs 76%. Oceanen zijn in nood 

door overbevissing, het klimaat veranderd 

door vervuiling, de noordpool smelt, de helft 

van het oorspronkelijke bos is verdwenen. 

U zult zeggen “wat kan ik daaraan doen”? 

Om te beginnen nadenken bij wat u koopt.  

Is het recyclebaar, is het milieuvervuilend 

of als je nog verder gaat is het duurzaam 

geproduceerd. Composteer uw groenafval. 

Je zult verbaasd zijn over hoeveel groen er 

gecomposteerd kan worden. Scheidt plastic, 

papier en grof vuil goed. Geef in de tuin de 

ruimte aan vogels. Discussieer met elkaar 

en breng het onder de aandacht van de 

jeugd. Agrariërs hak niet alle bomen in het 

veld om en houdt rekening met de dieren 

die er leven bij het mesten en maaien. 

Leven op onze aarde vraagt keuzes te ma-

ken die consumptie en productie in balans 

brengen met wat de aarde duurzaam kan 

opbrengen. Burgers, bedrijven maar ook 

overheden moeten werken aan duurzame 

oplossingen om het natuurlijk kapitaal van 

de aarde goed te beheren.

Er is maar één aarde.

Niek Gosker 

Contact | STAPHORST

Er zijn een aantal momenten per jaar waar 

we als fractie invloed hebben op de gemeen-

tebegroting. In het voorjaar kunnen we 

belangrijke onderwerpen inbrengen, in de 

zomer behandelen we de zomernota waar 

we kunnen zien of onze onderwerpen wel of 

niet worden opgenomen. Dan debatteren we 

er ook over en kunnen dus ook reageren op 

de inbreng van andere partijen. Vervolgens 

volgt in november de echte begrotingsbe-

handeling. Dan spreken we onze algemene 

beschouwingen uit en twee weken daarna 

hebben we een begrotingsdebat. Dan is 

het zaak voor belangrijke onderwerpen die 

nog niet in de voorgestelde begroting staan, 

meerderheden te vinden om deze alsnog af 

te dwingen. 

Enkele onderwerpen waarvoor het CDA zich 

met de begrotingsbehandeling in november 

sterk heeft gemaakt en waarvoor ook steun 

van andere fracties heeft gekregen: 

•  Fietspaden: prioriteit geven aan de aan-

sluiting van het fietspad langs de Achthoe-

venweg op de Stovonde. Pas op de plaats 

met betrekking tot fietssnelweg, eerst 

onderzoeken wat de behoefte bij de bevol-

king is voor de aanleg van een fietssnelweg 

tussen Meppel en Zwolle, tracé Gorterlaan-

Lichtmis. Daarna willen we de financiële 

consequenties weten van de ontwikkeling 

en aanleg van zowel de fietssnelweg tussen 

Gorterlaan en Lichtmis als het doortrekken 

van het fietspad langs de Heerenweg.  

•  Aanstelling van een bedrijvencontact-

persoon, die fungeert als aanspreekpunt 

voor ondernemers, die vragen en wensen 

van deze doelgroep intern uitzet en zorgt 

voor/toeziet op vlotte terugkoppeling. 

•  Verbreding van Geezenland tussen 

Schipgravenweg en Oude Rijksweg.

•  De gymverenigingen Staphorst en 

IJhorst kwamen door een andere toepas-

sing van het subsidiebeleid niet meer in 

aanmerking voor subsidie. Deze vereni-

gingen moeten op dezelfde wijze behan-

deld worden als andere sportverenigingen. 

Om diezelfde reden vinden we ook dat 

VV IJhorst op basis van ons sportbeleid 

dezelfde behandeling moet krijgen als 

Staphorst en Rouveen. 

•  Oproep om actief in te zetten op meer 

diversiteit aan bedrijven en arbeidsplaat-

sen en bij de provincie aan te dringen op 

meer vestigingsvrijheid voor bedrijven.  

Meer informatie over de inbreng van de CDA 

fractie vindt u op 

www.cdastaphorst.nl 

Er is maar  

één aarde

Rouveense zaken
Als Rouveens raadslid valt er de laatste tijd 

van alles te beleven in de raadszaal. Rou-

veen is hot. Er zijn verschillende zaken die 

op het ogenblik de aandacht vragen.

Laten we beginnen met de herinrichting 

van de Triangellocatie, genoemd naar de 

voormalige school Triangel. Het wordt een 

locatie met zorggerichte huurwoningen, star-

terswoningen en koopwoningen voor oude-

ren. Een zorglocatie waar ook ruimte is voor 

een wijkcentrum, kinderopvang en gastou-

deropvang. Er is al een lange weg afgelegd 

maar we zijn er nog niet. Voor veel mensen 

duurt het allemaal erg lang, men begrijpt het 

niet. Men krijgt te maken met veranderende 

omstandigheden van persoonlijke of financi-

ele aard. Bijvoorbeeld bij het verkrijgen van 

een hypotheek omdat de regels zijn veran-

derd. Dankzij het CDA is er eind november 

een motie aangenomen die de verplichting 

bij alle deelnemende partijen legt om binnen 

6 weken de samenwerkingsovereenkomst te 

tekenen. Begin januari 2016 dus, nog even 

geduld, wordt er niet getekend dan gaat de 

grond terug naar de gemeente die het dan 

zelf uit kan geven.

De nieuwbouw van de kantine van SC Rou-

veen vordert gestaag. De staalconstructie 

is begin december geplaatst. Nu kunnen de 

binnenmuren worden gemetseld en het dak 

dicht gemaakt. Mooie aanwinst voor de club 

en het dorp Rouveen.

Ook de verbreding van Geezenland gaat 

door, nog niet deze winter maar de werk-

zaamheden beginnen voorjaar volgend jaar. 

De gevaarlijke situaties die zich daar voorde-

den behoren dan tot het verleden, iedereen 

kan elkaar dan weer op een veilige en nor-

male manier passeren.

De achteruitgang van CZ Rouveen kaasspe-

cialiteiten zit ook in een afrondende fase. We 

hebben als CDA aangegeven dat we hier-

mee in kunnen stemmen maar dat we de ver-

keersveiligheid niet moeten verplaatsen van 

de Oude Rijksweg naar de J.J. Gorterlaan. 

Ook van deze doorgaande weg wordt door 

fietsers veelvuldig gebruik gemaakt. Dus ook 

hier geldt aandacht voor schoolgaande fiet-

sers en ander langzaam verkeer.

Als laatste de uitbreiding van Rouveen (west 

4). Het eerste gedeelte was in no time vol 

gebouwd. Goed voor Rouveen en goed voor 

de leefbaarheid in het dorp. Ook nu lijkt het 

er op dat het resterende gedeelte vlug volge-

bouwd zal zijn. De uitgifte van de kavels loopt 

voorspoedig. De grond is bouwrijp gemaakt 

en de riolering zit vanaf midden december 

in de grond. Als de winter nog even op zich 

laat wachten kan ook hier snel met bouwen 

worden begonnen.

Het CDA gaat regelmatig in gesprek 

met groepen ondernemers, bedrij-

ven of maatschappelijke instellin-

gen. Daartoe nodigt het CDA u uit 

voor een gesprek. Het doel is om in 

een laagdrempelig gesprek wensen 

en eventuele  opmerkingen te horen. 

Wenst u een gesprek dan kunt u dat 

aangeven bij de CDA fractie of bij 

Niek Gosker (260670).

Uitnodiging…

Inhoud van het CDA contact, tevens  

zeven argumenten om lid te worden 

van het CDA Staphorst:

1 “ Er is maar één aarde” 

Begaan zijn met het milieu

2 “ Begroting 2016” 

Waar gaat het CDA voor? 

3 “ Van de voorzitter”  

De burger is de baas,  

de raad haar woordvoerder

4 “ Jongerenraad” 

De toekomst is aan de jeugd

5 “ U bepaald de regels” 

Communiceren met burger en raad

6 “ Fout parkeren” 

Oplossen ergernissen 

7 “ Rouveense zaken” 

Betrokken bij uw leefomgeving 

Henk Courtz

raadslid

Begroting 2016

Jacob Spiker

fractievoorzitter

 • droog grondwerk • funderingen • 
 • civieltechnische werken • 

 • asfaltverhardingen • frezen • 
 • bestratingen • betonverhardingen • 

 • oppervlaktebehandeling • 
 • bijzondere toepassingen • 

 • ontwerp en advies • 

Postbus 619 | 8000 AP  Zwolle
Telefoon (038) 477 17 41

CDA
Staphorst

wenst u een 
gezegend

2016



Van de voorzitter

Ik wens iedereen die dit stukje leest een 

voorspoedig 2016 toe. Ook wens ik u als 

inwoner van onze gemeente toe dat de 

politiek in 2016 zichtbaar zal zijn, d.w.z. 

de inwoners van de gemeente Staphorst 

mogen van de politiek verwachten dat 

zij kan uitleggen waarom er bepaalde 

keuzes zijn gemaakt. De rollen en verant-

woordelijkheden van de gemeenteraad 

en het college dienen helder te zijn. Wet-

houders, ambtenaren, gemeenteraad en 

last but not least inwoners van Staphorst 

moeten precies weten wie wat mag. Het 

college is belast met het besturen van de 

gemeente. De gemeenteraad bestaat 

uit door de inwoners van gemeente 

Staphorst gekozen vertegenwoordigers 

en is het hoogste orgaan binnen de 

gemeente dat beslissingen neemt over 

politieke vraagstukken. Dat betekent dat 

de gemeenteraad de politieke kaders 

vaststelt, het college controleert en erop 

toeziet dat de politieke vraagstukken 

daadwerkelijk aan de orde komen. Het 

college kan de raad helpen door alterna-

tieve voorstellen aan te bieden die passen 

binnen de gestelde kaders. Politieke pro-

cessen moeten vanzelf zichtbaar worden 

als gevolg van een heldere rolverdeling 

tussen college en de gemeenteraad. De 

juiste vragen stellen vormt de spil van 

de zichtbare politiek. De gemeenteraad 

zorgt ervoor dat een probleem en de ver-

schillende oplossingen helder naar voren 

worden gebracht. Wanneer het vervol-

gens tot een breed gedragen beslissing 

komt is zij in haar opzet geslaagd. Daarbij 

moet worden bedacht dat legitimiteit niet 

slechts een zaak is van een meerderheid 

in de gemeenteraad, maar het veronder-

stelt dat aan de genomen beslissing een 

zorgvuldige afweging ten grondslag ligt, 

waar de oppositie ook haar bijdrage aan 

heeft kunnen leveren. Beslissingen die op 

deze manier tot stand komen zijn dan te 

begrijpen door alle belanghebbenden, of 

zij het er nu mee eens zijn of niet. Alle 

Staphorster politieke partijen moeten zich 

uitdrukkelijk ten doel stellen om besluit-

vormingsprocessen alleen ten dienste te 

stellen aan de politieke afweging.

Staphorst

Hoe zit het met ons milieu? Is er wel of 

is er geen opwarming van de aarde? Is 

wind- of zonne-energie het antwoord, is 

kernenergie gevaarlijk en mogen gemo-

dificeerde gewassen? Het klimaatpro-

bleem is serieus! We moeten af van het 

gebruik van fossiele brandstof. Het is 

eindig, het raakt op. Ook de grote olie-

maatschappijen vinden dat. 

Dus….. zo efficiënt mogelijk met energie 

omgaan. Kiezen tussen zon of wind is 

niet voldoende. Wind, zon, waterkracht, 

geothermie, kortom alle duurzame bron-

nen zijn nodig en moeten worden toege-

past. Nu moet er geïnvesteerd worden. 

Niemand kan en mag zijn verantwoorde-

lijkheid ontlopen. 

Waar kan de gemeente op inzetten? 

Het goede voorbeeld geven, naar ener-

gieneutraal, schoon en efficiënt trans-

port, doelstellingen duurzame energie 

realiseren, samenwerken met grote 

spelers om energie neutraal te worden. 

Een volledige omslag naar een 100% 

duurzame energiehuishouding op lan-

gere termijn is noodzakelijk. Er is geen 

dilemma! Als CDA vinden wij dat de 

rekening niet aan onze kinderen/klein-

kinderen mag worden doorgeven. 

Jongerenraad

Herriët Brinkman 

Piet Euser voorzitter

raadslid

De gedachte bekruipt me nogal eens dat 

politiek steeds verder van mensen afstaat. 

Alleen wanneer er een ‘dramadossier’ speelt, 

heeft iedereen wel een mening. Gelukkig dat 

velen dan betrokken zijn, maar jammer dat 

de zaak vaak vanaf één kant wordt belicht. 

Hierdoor is het moeilijk voor degenen die hun 

mening uitsluitend op de media vormen, om 

tot een gewogen standpunt te komen. We 

zien dat als een gemiste kans voor ons als 

politieke partij, want wij kunnen een tegen-

geluid geven om onze visie meer voor het 

voetlicht te brengen. Ik vind het erg belang-

rijk dat we meerdere wegen vinden om 

mensen meer te betrekken bij de lokale poli-

tiek. En wat is dan mooier om te starten met 

de jongeren in de gemeente! Zij hebben de 

toekomst. Daarom ben ik afgelopen jaar met 

het idee gekomen om een jongerenraad op 

te richten. Een jongerenraad die tussen de 

gemeente en de jongeren in staat. Die als 

brug fungeren door adviezen aan de raad 

en het college te geven, maar ook door de 

besluiten en andere zaken die spelen in de 

Het nieuws in Staphorst wordt overheerst 

door incidenten, ontevreden burgers die 

vinden dat ze onrecht aangedaan wordt door 

de gemeente. Als fractie hebben we het daar 

ook regelmatig over. Is er een patroon, of zijn 

alle gevallen op zichzelf staande zaken? Is er 

een probleem met de integriteit van ambte-

naren? Dat laatste was een zware beschuldi-

ging welke onze fractie met klem heeft tegen 

gesproken. Dat wil niet zeggen dat er geen 

fouten zijn gemaakt. Er moet wel degelijk iets 

verbeteren, vooral op het gebied van commu-

nicatie. We horen vaak dat burgers verschil-

lende informatie krijgen, te laat informatie 

krijgen of soms zelfs geen reactie krijgen op 

vragen. Een voorbeeld is het geurbeleid dat 

ter discussie kwam te staan na een uitspraak 

van de Raad van State. Er waren burgers die 

al goedkeuring hadden verder te gaan met 

hun plannen, maar nu door een openbare 

mededeling te horen kregen dat hun plan op 

hold werd gezet. Waarschijnlijk wel met een 

goede reden, immers als de Raad van State 

een uitspraak doet, moet daar wel goed naar 

gekeken worden. Maar dan moeten degenen 

die het aan gaat, wel meteen na de medede-

ling geïnformeerd worden en uitleg krijgen 

over het waarom en de mogelijke gevolgen. 

Dat kan niet weken later.  Dat moet beter en 

daarvoor moet de gemeentelijke organisa-

tie verder doorontwikkeld worden. De CDA 

fractie heeft afgelopen zomer voorgesteld 

daar een bedrag voor beschikbaar te stel-

len. Dat is overgenomen door het college en 

opgenomen in de begroting. Helaas vonden 

enkele fracties dat dit opgeknipt moest 

worden over 2 jaar, maar het budget is wel 

blijven staan. Daarmee kan het college aan 

de slag met het zogenaamde demotiebeleid. 

Daarmee kunnen mensen met een hogere 

functie terug naar een lagere en andersom. 

In de dynamiek waar we ons als gemeente 

in bevinden is dat nodig en ook gebruikelijk. 

De komende tijd wil het CDA zich inzetten 

voor het verbeteren van de communicatie, 

met als doel het onbegrip en onbehagen bij 

de burgers te verminderen. 

Communicatie

Jacob Spiker

fractievoorzitter

Genevive Compagner

raadslid

We zien de laatste jaren dat er steeds vaker 

op de verkeerde plekken wordt geparkeerd. 

Auto’s staan op de stoepen in de wijken, bij 

het voetbalveld en ook bij de maandmarkt 

in IJhorst. Dit zorgt voor veel overlast voor 

mensen die gebruik willen maken van de 

stoep maar ook voor de weggebruikers die 

moeten laveren tussen deze auto’s die de 

weg versmallen. Helaas zien we dat mensen 

met een wandelwagen, rollator of rolstoel 

over de weg moeten om een, op de stoep 

geparkeerde, auto te kunnen passeren. Een 

erg gevaarlijke en vooral asociale situatie!

Om deze redenen hebben wij het afgelo-

pen jaar meerdere malen aangedrongen 

om deze problemen aan te pakken. Het 

CDA vindt dat het een taak van de politie 

is, maar de politie ziet het als een taak van 

de gemeente en wil ondersteuning verlenen 

wanneer de gemeente een plan van aanpak 

heeft. Wanneer de gemeente een plan van 

aanpak moet maken dan heeft zij voor de uit-

voering BOA’s nodig. Wij vinden het onnodig 

om extra kosten te maken om BOA’s in te 

huren terwijl onze burgers al belasting beta-

len waarvan ook de politie wordt betaald. Dat 

is de reden dat wij hebben aangedrongen bij 

de portefeuillehouder om de politie ervan te 

overtuigen dat zij deze taak op zich moeten 

nemen. De minister van Veiligheid en Jus-

titie heeft voor de wijkagenten gekozen om 

zo te zorgen voor meer veiligheid op lokaal 

niveau, dus in de wijk, dorp en stad. De wijk-

agent is verantwoordelijk voor de totale poli-

tiezorg binnen zijn wijk. Daar richt de agent 

zich op de sociale problemen maar ook op 

zaken als overlast, kleine criminaliteit en ver-

keer. Volgens het CDA volgt hieruit dat de 

politie de parkeerproblemen moet aanpak-

ken, want ook deze ‘kleine’ overtredingen 

zorgen voor enorm veel overlast en zijn rela-

tief makkelijk aan te pakken. Een paar jaar 

geleden was er in Staphorst Zuid overlast 

Foutparkeren

raad uit te leggen aan de jongeren. Kortom, 

de betrokkenheid van jongeren bij de lokale 

politiek vergroten. De gehele raad heeft 

dit idee ondersteund en het afgelopen jaar 

hebben we hard gewerkt om de jongeren-

raad op te richten. Er zijn veel aanmeldingen 

geweest, zodat de jongeren bijna van start 

kunnen!

Ik ben blij met deze stap om mensen meer 

te betrekken bij de politiek. Het is goed dat 

iedereen in ieder geval weet waarom de 

gemeente bepaalde besluiten neemt. Daar-

door groeit het begrip en daarmee respect 

voor elkaar. Ik wens de jongeren die de jon-

gerenraad gaan vormen veel succes en wijs-

heid in deze voor hun nieuwe taak!

CDA Ketentour 2016

De CDA fractie komt naar jullie toe in 2016, 

kijk op cdastaphorst.nl voor meer info

Bert Krale

wethouder

U bepaald de spelregels

Een korte samenvatting van mijn werk als 

wethouder is nog steeds: geweldig om te 

mogen doen, dankbaar, fantastisch om te 

mogen werken aan de toekomst van Stap-

horst, niet altijd eenvoudig maar wel goed 

en uitdagend. De toekomst ligt voor ons 

niet achter ons. 

Staphorst kwam na een grondig onder-

zoek uit de bus als “meest duurzame 

gemeente van Nederland”. Dit onder-

zoek over een heel breed spectrum aan 

waarden die Staphorst tot een geweldige 

gemeente maken om te leven, wonen en 

werken. Door een goede score op aspec-

ten als bedrijvigheid, sportiviteit, werkge-

legenheid en betrokken inwoners maken 

onze inwoners dit mogelijk. Laten we er 

ons als overheid van bewust zijn dat deze 

score steunt op onze inwoners. 

De afgelopen periode hebben we te 

maken gehad met enkele langlopende 

dossiers. Dossiers waarin, als we niet op 

passen, de feiten niet meer bepalen hoe 

we handelen maar de geruchten en alles 

wat we “vinden” en “denken”. Als gemeen-

schap realiseren we ons dan niet meer dat 

heel veel zaken gaan zoals ze gaan omdat 

wet- en regelgeving en het eigen beleid van 

gemeente Staphorst nu eenmaal de spel-

regels bepalen. Spelregels, juist om vast te 

leggen wat we als gemeenschap wel of niet 

van elkaar moeten accepteren. Iedereen wil 

wel graag een nieuwe woning bouwen, een 

bedrijf starten of een sportvoorziening reali-

seren maar niemand wil het resultaat te dicht 

bij of voor het keukenraam. Daarom hebben 

we als gemeenschap via onze besturen deze 

spelregels afgesproken. Belangrijk is, dat we 

als overheid steeds duidelijk communiceren 

op grond van welke afspraken (spelregels) 

wat we gaan doen. Uitleggen waarom we 

dingen doen. Dan hoeven we als inwoners/

naasten immers niet meer boos op elkaar 

te zijn. Bouwwerken, bedrijven en sport-

voorzieningen moeten komen.Daarom zijn 

we vanuit het gemeentehuis actiever gaan 

communiceren over lastige dossiers. Dat 

moet de komende tijd nog verder verbete-

ren. Dat geld ook voor het informeren van 

de fracties in de gemeenteraad. Zij moeten 

voldoende en actuele informatie hebben. In 

gesprekken tussen volksvertegenwoordigers 

en burgers is dan duidelijk wat de spelregels 

zijn. Die spelregels zijn voor iedere inwoner 

gelijk. Suggereren iets wel te willen wat botst 

met deze wet- en regelgeving of onze eigen 

gemeentelijke spelregels heeft geen zin. Dat 

is als de weg wijzen waarvan je weet dat hij 

doodlopend is. Spelregels die we samen 

hebben afgesproken moeten we altijd res-

pecteren. Dan pas kan iedereen zijn rol goed 

vervullen. Dan pas kunnen we elkaar helpen 

om een begaanbare weg te vinden. U moet 

over een paar jaar wel iets te kiezen hebben. 

Graag op inhoud, niet op geruchten of loze 

beloften!

van werkbusjes die op de stoep geparkeerd 

stonden. De politie heeft toen een aantal 

keren een bekeuring uitgedeeld en het pro-

bleem was voor langere tijd weer verholpen. 

De portefeuillehouder heeft toegezegd dat hij 

deze problemen met de politie gaat bespre-

ken. Wij zullen dan ook de vinger aan de pols 

houden en zo nodig een motie indienen om 

deze problemen aan te pakken. Want één 

ding is zeker, dit moet aangepakt worden en 

deze overlast moet 

ophouden.


